朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱 Teaching Materials and Methods in Early Childhood Education(I) 幼兒教材教法(一)

當期課號	3686	Course Number	3686
授課教師	蘇秀枝	Instructor	SU,HSIU CHIH
中文課名	幼兒教材教法(一)	Course Name	Teaching Materials and Methods in Early Childhood Education(I)
開課單位	幼兒保育系(四進)二A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在了解幼兒發展與理論,並 研習各類可促進幼兒發展的教材與教 學活動。	Objectives	The course is intended to further understand early childhood development and theory, and to study instructional materials and activities that facilitate optimal development of children.
教材	葉淑儀等譯(2005)。幼稚教育概論。 台北:華騰。	Teaching Materials	
	成績考核: 課堂出席、參與討論及練習20%; 電影欣賞心得報告20%; 期中考 30% 小組試教 (四或五人一組) 30%	Grading	participation, discussion, and practice 20% practice teaching 30% movie reflection 20% mid-term examination 30%
教師網頁	_		
教學內容	1.課程介紹 2.幼兒托育及幼兒教育機構的需求 3.兒童成長與發展 4.課程模式 5.環境佈置 6.語言與讀寫能力 7.語言與數學 9.期中學與數學 11.行爲輔導 12.行爲輔導 12.行爲輔導 13.鼓勵創意 14.鼓勵創意 15.觀察評量與評價 16.觀察評量與評價 17.幼教機構中的多元差異 18. 總檢討	Syllabus	1.course introduction 2.the needs for child care and early childhood programs 3.child growth and development 4.curricular approaches 5.environment 6.language and literacy 7.language and literacy 8.science and math 9.mid-term examination 10.science and math 11.guiding behavior 12.guiding behavior 12.guiding behavior 13.encouraging creativity 14.encouraging creativity 15.observation, assessment, and evaluation 16.observation, assessment, and evaluation 17.diversity in early childhood programs 18. overview

尊重智慧財產權,請勿非法影印。